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Referat af møde i Akademisk Råd 
Mødets afholdelse: 16. september 2015 kl. 13.15 – 15.00 i Mødelokalet Lysningen, Stuen.  
 
Til stede var: Simon Møberg Torp, Hans-Christian Jensen, Anne Scott Sørensen, Torben Spanget Christensen 
(gik efter punkt 4), Nils Arne Sørensen, Thomas Hestbæk Andersen (kom under behandlingen af punkt 5), 
Monica Birch, Simon Hedegaard og Solveig Ryskov Gravesen Stage. Som observatør for studielederne 
deltog Alexandra Holsting. 
 
Som suppleant for Christian Bonde deltog Claus Byg. 
 
Fra administrationen deltog: Lone Granhøj 
 
Fraværende: Joachim Allouche 

Ad 1) Godkendelse af referat fra møde i Akademisk Råd den 19. maj 2015 
Referatet blev godkendt. 

Ad 2) Orienteringspunkt: Skriftlige høringer om nedsættelse af fagkyndige udvalg siden sidst 
Akademisk Råd havde inden bemærkninger til de udsendte høringer. 

Ad 3) Doktordisputatsafhandling indleveret til bedømmelse (j. nr. 612/600-16) 
Akademisk Råd fulgte indstillingen fra institutterne og afviste at antage afhandlingen til bedømmelse jf. § 4 
stk. 2, nr. 2 i BEK nr. 750 af den 14. august 1996 om doktorgrader, der foreskriver, at institutionen kan 
afvise at antage en afhandling til bedømmelse såfremt der ikke på institutionen er kompetencer på 
minimum professorniveau inden for afhandlingens fagområde.   

Ad 4) Akademisk Råd og kvalitetsorganisationen 
Lars Grassmé Binderup holdt oplæg om kvalitetsorganisationen, og hvordan Akademisk Råd kan inkluderes 
i kvalitetsopfølgningen. 

Han forslog, at Akademisk Råd kan indgå i kvalitetshjulet i forbindelse med behandlingen af 
Fakultetsberetningen inkl. nøgletal inden den går videre til rektors Uddannelsesråd. Akademisk Råd vil i den 
forbindelse få mulighed for at drøfte og kommentere på indholdet i beretningen. 

Derudover foreslog Lars Grassmé Binderup, at der i lighed med de faste orienteringspunkter om nyt fra 
henholdsvis Universitetsrådet, Direktionen og Fakultetet kunne være et fast punkt på dagsordenen med nyt 
fra Uddannelsesrådet. Uddannelsesrådet er repræsenteret i Akademisk Råd via en udpeget studieleder (for 
nuværende Alexandra Holsting), og AR på denne måde kan blive orienteret om væsentlige drøftelser på 
uddannelsesområdet.  

Akademisk Råd takkede for oplægget og godkendte begge forslag. 

Oplægget gav anledning til en drøftelse af nøgletallene, og hvordan snittene for de enkelte nøgletal er 
fremkommet. Akademisk Råd fremhævede i den forbindelse, at nøgletallene aldrig må stå alene, men at 
der skal være mulighed for at angive kvalitative kommentarer, der kan nuancere nøgletallene. Her 
fremhævede Rådet især uddannelser, som har en stor andel af kvindelige studerende, som kan give 
anledning til en længere studiegennemførelse på grund af barsel.  
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Ad 5) Prisopgaver 
I forbindelse med ministeriets fastlæggelse af, at kandidatuddannelser skal være afsluttede 22 måneder 
efter påbegyndelse (optag i september) er det nødvendigt at ændre proceduren for prisopgaver.  

Proceduren foreslås ændret, således at specialer, som også indleveres som prisopgaver, skal være afleveret 
senest 1. april uagtet, at afleveringsfristen for specialer normalt er 1. juni.  

Akademisk Råd godkendte den ændrede procedure. 

Ad 6) Opfølgning på Visionsseminaret  
Relevante dokumenter fra seminaret kan ses her 
https://dok.sdu.dk/sites/Visionsseminar/SitePages/Home.aspx  

Anne Scott Sørensen takkede for et godt seminar, hvor der var kommet mange spændende forslag og 
drøftelser. Akademisk Råd skal komme med forslag til, hvordan der kan følges op på seminaret, så 
forslagene når ud til en bredere kreds til kvalificering.  

Simon Møberg Torp takkede ligeledes for et godt og konstruktivt seminar og foreslog, at der inviteres til 
åbne møder for alle fakultetets medarbejdere om hvert af de temaer, der blev behandlet på 
visionsseminariet. Tanken er bl.a. at få input til, hvordan de 25 mio. kr. fra Direktionen skal anvendes. 
Temamøderne kan evt. faciliteres af tematovholderne fra visionsseminariet, og der vil blive stillet 
sekretariatsbistand til rådighed, som samler op på udkommet af møderne. 

Dekanen orienterede i den forbindelse om, at institutlederkredsen vil arbejde med, hvilke kriterier der skal 
lægges til grund for tildeling. Han forventede dog, at et af kriterierne ville være, at initiativet skulle favne 
bredt og inddrage flere uddannelser/fagområder.  

Efter en drøftelse besluttede Akademisk Råd at  

- nedsætte en arbejdsgruppe i AR-regi, som til næste møde i AR i december udarbejder et oplæg til 
procedure for ansøgninger, hvilke kriterier ansøgningerne skal vurderes efter, og hvordan 
ansøgningerne skal prioriteres. Arbejdsgruppen består af Thomas Hestbæk Andersen (suppleant 
mens Thomas er på udlandsophold er Hans-Christian Jensen), Monica Birch, Anne Scott Sørensen 
og Simon Hedegaard. Lone Granhøj bistår gruppen med sekretariatsbetjening.   

Ad 7) Nyt fra Universitetsrådet v/formanden 
Anne Scott Sørensen oplyste, at hun er trådt tilbage som formand for Universitetsrådet for at få mere tid til 
forskning. Jesper Wengel, formand for Akademisk Råd på Det Naturvidenskabelige Fakultet har overtaget 
formandsposten. 
 
Anne Scott Sørensen oplyste, at man i efteråret vil gøre status over, hvad Universitetsrådet er blevet brugt 
til. Universitetsrådet har ikke i samme stil som AR bundne opgaver, og det er derfor vanskeligt at finde en 
optimal proces. Anne Scott Sørensen opfordrede AR til at komme med input til, hvordan vi kan bruge 
universitetsrådet.  

Ad 8) Nyt fra Direktionen v/dekanen 
Simon Møberg Torp oplyste, at det annoncerede omprioriteringsbidrag på 2 %, så vidt man ved på 
nuværende tidspunkt, kun tages fra uddannelses-bidraget.  

https://dok.sdu.dk/sites/Visionsseminar/SitePages/Home.aspx
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Derudover oplyste han om taksameterrapporten, som forventes at komme snart. Det forhøjede taksameter 
stopper i 2017, og det kan ikke afvises, at beskæringen af taksameterne til færdiggørelsesbonussen muligvis 
kan blive inddraget. 
 
Simon Møberg Torp orienterede om problemer med håndteringen af årets kandidatoptag og tilmeldingen 
af de studerende i tilknytning til studiefremdriften. Begge dele har stor bevågenhed i Direktionen. 
 
Simon Møberg Torp orienterede afslutningsvis om implementeringen af ny visuel identitet, hvor 
bestyrelsen den 28. september skal godkende SDU’s nye logo. 

Ad 9) Nyt fra Fakultetet v/dekanen 
Intet til referat. 

Ad 10) Meddelelser 
a. Referat fra møde i Universitetsrådet  
b. Referat fra møde i Direktionen (åbner link på SDUnet) 
c. Referat fra møde i Institutlederkredsen 
d. Referat fra møde i SDU’s Uddannelsesråd 
e. Referat fra møde i Humanioras Uddannelsesråd  

 

Ad 11) Eventuelt 
Lone Granhøj oplyste, at mødedatoer for 2016 vil blive sendt i skriftlig høring.  
 
 
Anne Scott Sørensen 
Formand 
 Lone Granhøj 
 Referent 

http://www.sdu.dk/Om_SDU/Organisationen/Raad_naevn/Universitetsraad
http://sdunet.dk/Administration/Ledelse/Direktionen/Dagsordener-og-referater.aspx
http://www.sdu.dk/Om_SDU/Fakulteterne/Humaniora/Ledelse_administration/Raad_naevn_udvalg/Institutledere/Dagsorden+og+referat
http://www.sdu.dk/Om_SDU/Organisationen/Raad_naevn/Uddannelsesraad
http://www.sdu.dk/Om_SDU/Fakulteterne/Humaniora/Ledelse_administration/Raad_naevn_udvalg/Uddannelses_raad/Dagsorden+og+referat
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